

[Text]

**The Chairman:** Your question is, did they pay their portion?

**Mr. Flemming:** That was my question, yes.

**Dr. Willard:** Mr. Chairman, we paid the deficit that Winnipeg was left with. The net result was, in terms of total sharing, and if you take into account this deficit payment for the whole project, that the federal government contributed about \$2.8 million, the province \$2.5 million, and the City of Winnipeg \$710,000, plus whatever they provided locally through citizen effort, in terms of hospitality—they provided for the international visitors and the Canadians participating—and all the time donated in dozens and dozens of committees that they had involved the people in, both the businessmen that were running the financial side and the sports people that were running the different events. If you put all this together, it pretty well balances up.

**Mr. Flemming:** I was only thinking about the second paragraph which says:

Costs in excess of this amount were to be borne equally by the Province of Manitoba and the City of Winnipeg. As the result of both a shortfall in revenue and costs in excess of forecasts, the net expense of the Games rose to \$6,047,000, an increase of \$1,087,000 over the amount estimated.

The amount which the City of Winnipeg asked for is just roughly 50 per cent of that; so it is just a simple question of whether the Province of Manitoba paid the balance or not. I suppose, in a way, that we are not concerned about it, because it does not affect our revenues particularly; but I assume that the Province of Manitoba paid it?

**Dr. Willard:** Yes, that is correct, Mr. Chairman. The province paid its share and we picked up the—

**Mr. Flemming:** The City of Winnipeg share?

**Dr. Willard:** Yes, the Winnipeg share.

**Mr. Flemming:** Thank you.

121. *Canada Assistance Plan.*

**The Chairman:** This paragraph is really for observation purposes. You will notice that in the very last sentence, the Auditor General says:

Our examinations have not disclosed any serious weaknesses in the administration of the Plan.

• 1040

**Mr. Long,** have you anything further to add to that observation?

**Mr. Long:** I do not think so, Mr. Chairman. It is something which I believe the Public Accounts Committee asked us to keep before them. This was as the Canada Assistance Plan was developing. You are able to see how the plans which the Canada Assistance Plan is replacing are dropping in expenditure, while the Canada Assistance Plan expenditures of course increase year by year.

In the coming year, the old age assistance will be out completely. There will be a credit balance in that because that is now all part of the old age security.

[Interpretation]

**Le président:** Vous demandez s'ils ont payé leur part?

**M. Flemming:** C'est bien cela.

**M. Willard:** Monsieur le président, nous avons payé le déficit de Winnipeg. Il en est résulté dans le partage total et en tenant compte du paiement déficitaire pour le projet dans son ensemble, que la contribution du gouvernement fédéral a été d'environ \$2.8 millions et celui de la province \$2.5 millions alors que la ville de Winnipeg payait \$710,000 en plus de la contribution de ses citoyens sous forme d'hospitalité offerte aux visiteurs internationaux et aux Canadiens qui participaient et du temps consacré par des douzaines et des douzaines de comités composés d'hommes d'affaires qui géraient le côté financier de l'affaire et des organisateurs sportifs qui dirigeaient les diverses épreuves sportives. Si vous mettez tout cela ensemble, cela s'équilibre.

**M. Flemming:** Je songeais tout simplement au second paragraphe où il est dit:

Les frais excédant ce montant devaient être supportés également par la province du Manitoba et la ville de Winnipeg. Par suite des revenus insuffisants et de frais dépassant les prévisions, le montant net des dépenses occasionnées par les jeux est passé à \$6,047,000, soit une augmentation de \$1,087,000 sur le montant estimatif.

Le montant demandé par la ville de Winnipeg est d'environ 50 p. 100 de cette somme; il s'agit simplement de savoir si la province du Manitoba a payé ou non le solde. Dans un sens, je suppose que nous ne sommes pas intéressés étant donné que nos revenus ne s'en trouvent pas affectés particulièrement, mais je présume que la province du Manitoba a payé?

**M. Willard:** Oui, en effet, monsieur le président. La province a payé sa part et nous avons repris...

**M. Flemming:** La part de la ville de Winnipeg?

**M. Willard:** Oui, la part de Winnipeg.

**M. Flemming:** Je vous remercie.

121. *Régime d'assistance publique du Canada.*

**Le président:** Ce paragraphe s'inscrit véritablement pour fins d'observations. Vous remarquerez à la dernière ligne, que l'Auditeur général dit ce qui suit:

Nos examens à ce jour n'ont pas révélé de faiblesses sérieuses dans l'administration du régime.

**Monsieur Long,** voulez-vous ajouter quelque chose à ce commentaire?

**M. Long:** Je ne crois pas, monsieur le président. Il s'agit d'une question que le comité des Comptes publics nous a demandé, je crois, de lui soumettre. C'était au moment de la création du Régime d'assistance publique du Canada. Vous pouvez vous rendre compte que les dépenses des régimes que remplace le Régime d'assistance publique du Canada diminuent, alors que les dépenses du Régime d'assurance publique du Canada augmentent d'année en année.

Au cours de l'année qui vient, le Régime d'assistance vieillesse sera remplacé entièrement. Il y aura un solde de crédit, étant donné que tout cela fait maintenant partie de la sécurité de la vieillesse.